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Kommunfullmäktige 2022-09-05  
 

Justerandes sign  Utdragsbestyrkande 
  
 

  

 

Plats och tid Tingssalen, måndagen den 5 september 2022 kl 18.00-20.20 
 
Beslutande Se bilaga 
 
 
 
 
  
 
 

Övriga deltagande  Richard Gustafsson, kommunchef 
 Agneta Rodriguez, kommunsekreterare 
 Ewa Höglind, kultur- och fritidschef, § 100 
 Åsa Landberg, turism- och näringslivsansvarig, § 100 
 Anna Ståhlgren, fritidsutvecklare, § 100 
 
 
 
 
 
 
 
 
Utses att justera Ingrid Axelsson (S) och John Friberg (M)     
 
Tid och plats för justering Protokollet justeras digitalt 2022-09-12 Paragrafer 97 - 121  

    
 
Underskrifter Sekreterare  Agneta Rodriguez    
  

 Ordförande  Per Gröön 
  

 Justerande    Ingrid Axelsson och Johan Friberg   
________________________________________________________________________________ 
 

ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Nämnd/Styrelse Kommunfullmäktige 
 

Sammanträdesdatum  2022-09-05  
 

Datum för anslags uppsättande  2022-09-14 Datum för anslags nedtagande 2022-10-06 
 

Förvaringsplats för protokollet Kommunhuset 
   

Underskrift    Agneta Rodriguez 
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KF § 97     DNR: KU.2022.6  
 
 
 
Godkännande av dagordning   
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Dagordningen godkänns. 
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KF § 98     DNR: KU.2022.8  
 
 
 
Fråga om sammanträdet blivit i laga ordning kungjort    
Meddelas att kungörelse av dagens sammanträde skett genom publicering 
av kallelse och underlag på kommunens hemsida och politikerwebb. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Sammanträdet har blivit i laga ordning kungjort. 
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KF § 99     DNR: KU.2022.9  
 
 
 
Allmänhetens frågestund    
 
Inga frågor ställs. 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5 (35) 
 
Kommunfullmäktige  2022-09-05  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

  

 

 
 

KF § 100     DNR: KU.2022.331  
 
 
 
Tema fritid och turism   
En gång om året har kommunfullmäktige tema om kultur/turism och fritid. 
 
Fritidsutvecklaren redovisar bland annat om: 
Föreningslivet i Högsby 2022 

 Föreningsträffar hålls en gång på våren och en gång på hösten 
 10 bokade föreningsbesök på våren och 10 på hösten 
 Spontanbesök 
 1 styrelsedag/studiebesök med en förening 
 Utbildningar och föreläsningar 

 
Aktiviteter under 2022 

 "Sund, stark, smart senior". Hade under våren 15 deltagare / 7 
föreningar 

 Det har byggts två aktivitetsrundor: Trollbergsrundan i Högsby och 
Lövhällängsrundan i Berga 

 Simskola har hållits i sommar vid Övrasjön, Gösjön, Hornsö och 
Välen. Cirka 200 barn har deltagit. 

 Restaurering av vandringsleder i samarbete med 
Arbetsmarknadsenheten 

 Översyn av badplatsernas livräddningsutrustning 
 
Bergaprojektet 

 Platsutveckling tillsammans med Unika Kalmar län, där nio 
föreningar och nio företag i Berga samverkar med Högsby kommun 
(skola, fritid, kultur, folkhälsa, näringsliv och turism) samt 
Regionen. Modellen är bra och kan användas för att utveckla fler 
orter i kommunen 

 
Utvecklingsmöjligheter 2023: 

 Aboda Klint 
 Lanhagen 
 Gösjöns bad och camping 
 Naturturism 
 Odensviområdet 

 
Utmaningar inom fritid: 

 Behålla ett starkt engagerat föreningsliv 
 Fortsätta att hålla en bra kvalité på kommunens anläggningar 
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KF § 100     DNR: KU.2022.331  
 
 
Näringslivsutvecklaren redovisar bland annat om: 

 Turisminformation på flera platser: 20 verksamheter i kommunen 
har turistinformation, tre servicepunkter i kommunen, digital 
information på hemsidan, biblioteket är kärnan i 
turistinformationen, majoriteten av länets kommuner har 
turistinformation från oss 

 De vanligaste frågorna till turistbyrån handlar om fiske, vandring, 
boende och att göra  

 Tryckt material finns i år såsom: turisttidning, karta över Högsby, 
Naturguiden, Karta Högsbyleden, Cykelkarta Fågelfors, kortfattad 
fiskefolder, Folder om Ryningen 

 Den största målgruppen som besöker Högsby kommun är inom 
naturturism 

 Planerade satsningar, exempelvis Cykelkarta Berga, Fiskebroschyr 
på olika språk, bygga bildarkiv, nya naturfilmer, öka synligheten på 
sociala medier, QR-skyltning på tre besöksmål, effektivisera och 
optimera av informationshämtning, anordna träff för 
besöksnäringarna, feedback/utvärdering från besöksnäringarna 

 
Tid för frågor ges. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Fritid.pptx 
KS turism aug 2022.pptx 
Protokoll 2022-08-16 - KS § 126  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Fritidsutvecklaren 
Näringslivsutvecklaren
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KF § 101     DNR: KU.2022.316  
 
 
 
Information om Länsstyrelsens sammanräkning efter Elisabet Olsson 
(KD)   
Kommunfullmäktige beslutade 2022-06-13, § 88, att godkänna Elisabet 
Olssons (KD) avsägelse från samtliga politiska uppdrag samt att hos 
Länsstyrelsen i Kalmar län begära en ny sammanräkning. 
 
Länsstyrelsen meddelar i beslut daterat 2022-08-10, att till ny ersättare i 
kommunfullmäktige för Kristdemokraterna har utsetts Melchora Palma De 
Chauca.  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Informationen godkänns. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Beslut om ny ersättare i KF: Melchora Palma De Chauca  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Melchora Palma De Chauca 
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KF § 102     DNR: KU.2022.280  
 
 
 
Integritetspolicy   
Från och med 25 maj 2018 gäller en ny dataskyddslagstiftning (GDPR, 
General Data Protection Regulation) i Sverige och resten av EU. 
Lagstiftningen ersätter personuppgiftslagen (PUL) och är till för att skydda 
enskildas personliga integritet. 
 
Kommunalförbundet Sydarkivera är Dataskyddsombud för Högsby 
kommun. Årligen genomför de en kontroll av kommunens 
dataskyddsefterlevnad. I Sydarkiveras samlade bedömning för 2020-2021 
rekommenderas att Högsby kommun antar en Integritetspolicy. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Förslag till Integritetspolicys antas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Integritetspolicy. KU2022.280.docx 
Protokoll 2022-08-16 - KS § 128  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Dataskyddssamordnare 
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KF § 103     DNR: KU.2022.281  
 
 
 
Dataskyddspolicy   
Från och med 25 maj 2018 gäller en ny dataskyddslagstiftning (GDPR, 
General Data Protection Regulation) i Sverige och resten av EU. 
Lagstiftningen ersätter personuppgiftslagen (PUL) och är till för att skydda 
enskildas personliga integritet. 
 
Kommunalförbundet Sydarkivera är Dataskyddsombud för Högsby 
kommun. Årligen genomför de en kontroll av kommunens 
dataskyddsefterlevnad. I Sydarkiveras samlade bedömning för 2020-2021 
rekommenders att Högsby kommun antar en Dataskyddspolicy. 
 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Förslag till Dataskyddspolicys antas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Dataskyddspolicy. KU2022.281.docx 
Protokoll 2022-08-16 - KS § 127  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Dataskyddssamordnare
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KF § 104     DNR: KU.2022.282  
 
 
 
Riktlinjer för dataskydd   
Från och med 25 maj 2018 gäller en ny dataskyddslagstiftning (GDPR, 
General Data Protection Regulation) i Sverige och resten av EU. 
Lagstiftningen ersätter personuppgiftslagen (PUL) och är till för att skydda 
enskildas personliga integritet. Denna riktlinje gäller för Högsby kommuns 
samtliga förvaltningar och nämnder. Riktlinjen avser hantering av 
personuppgifter som helt eller delvis företas på automatisk väg samt på 
annan än automatisk behandling av personuppgifter som ingår eller 
kommer att ingå i ett register. Med ett register avses en strukturerad 
samling uppgifter som är tillgängliga för sökning eller sammanställda enligt 
särskilda kriterier. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag  
Riktlinje för Dataskydd antas. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Riktlinjer för dataskydd. KU2022.282.docx 
Protokoll 2022-08-16 - KS § 129  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Dataskyddssamordnare 
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KF § 105     DNR: KU.2021.282  
 
 
 
Revidering av ersättningar till förtroendevalda 2023-2026   
Revidering pågår av regelverket för ersättningar till förtroendevalda 2023-
2026. Kommunchefen informerade kommunstyrelsen 2022-04-12, § 84, om 
nytt förslag på ersättning till förtroendevalda som innehåller tre olika 
alternativ. 
 
Kommunstyrelsen beslutade att ta upp ärendet på sitt sammanträde den 24 
maj 2022. Kommunstyrelsen återremitterade ärendet till 
kommunledningsutskottet. 
 
Kommunchefen redovisar ett reviderat förslag på reglemente för 
ersättningar till förtroendevalda där hänsyn tagits till kommunstyrelsens 
synpunkter och med alternativ 1 enligt tidigare beslutsunderlag som grund. 
 
Kommunstyrelsen föreslog 2022-08-16, § 147 till kommunfullmäktige att 
godkänna "Förslag till reglemente för ersättningar till förtroendevalda 
2023-2026" samt att finansiering sker genom omdisponeringar inom 
befintlig budget på 300 tkr samt genom tillskott på 200 tkr för ersättningar 
till förtroendevalda.   
 
Kommunchefen redovisar liggande förslag. 
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Anders Svensson (M), föreslår att kommunstyrelsens förslag avslås. 
 
Jonas Erlandsson (S) föreslår, om inte kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag idag, att den enda som får ett fast arvode är 
kommunstyrelsens ordförande och det ska vara på 75% av arvodet för en 
riksdagsledamot. Övriga ledamöter får timarvode och förlorad 
arbetsinkomst. 
 
Leif Gustavsson (SD) föreslår att ärendet återremitteras för beredning av 
Jonas Erlandssons (S) förslag. 
 
Ajournering 
Sammanträdet ajourneras i 15 minuter, mellan kl 19.05-19.20. 
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KF § 105     DNR: KU.2021.282  
 
 
Beslutsordning 
Kommunfullmäktiges ordförande frågar om kommunfullmäktige vill att 
ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att ärendet ska 
återremitteras. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för beredning av Jonas 
Erlandssons (S) förslag. 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
20220629 Reglemente för ersättning till förtroendevalda - förslag.pdf 
Ersättningar till förtroendevalda 2019-2022 antaget av KF 180611 rev 190610.doc 
Protokoll 2022-08-16 - KS § 147  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 Kommunchefen
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KF § 106     DNR: KU.2022.243  
 
 
 
Information om årsredovisning avseende Emåbygdens Vind AB 2021   
Emåbyggdens Vind AB har avlämnat årsredovisning för 2021. 
 
Bolaget ska äga vindkraftverk och producera el samt därmed förenlig 
verksamhet. 
 
Ägarförhållanden 
Mönsterås kommun   40 % 
Hultsfreds Kommunala Industri AB 40 % 
Högsby kommun    20 % 
 
Bolagets omsättning uppgår för verksamhetsåret 2021 till1 275 tkr och 
bolaget redovisar en förlust om 31 tkr. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tackar för informationen. 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
2021 Årsredovisning Emåbygdens Vind AB.pdf 
Protokoll 2022-08-16 - KS § 130  
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KF § 107     DNR: KU.2020.176  
 
 
 
Motion om mer distansundervisning på Högsby utbildningscenter   
Centerpartiet vill i motion inlämnad 2020-06-04 att utbildningsutskottet ges 
i uppdrag att undersöka vilka möjligheter och förutsättningar vi har i vår 
kommun att kunna bedriva mer vuxenutbildning som passar på distans. Då 
omvärldens förutsättningar förändras gäller det att vara flexibel och 
anpassningsbar. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2020-08-18, § 104 att lämna motionen 
till utbildningsutskottet för beredning. 
 
En utredning om mer distansundervisning på Högsby utbildningscenter, 
daterad 2022-05-11 är framtagen av skolchefen. 
 
Vuxenutbildningen har redan möjlighet att erbjuda undervisning på distans. 
Distansundervisning inom Komvux är inte reglerat i skollagen. Det är de 
enskilda kommunerna som självständigt beslutar om hur de vill anordna 
undervisningen och det blir således upp till varje huvudman att besluta om 
de erbjuder komvuxstudier på distans. 
 
Högsby utbildningscenter erbjuder i dag distansutbildning via MOA 
Lärcentrum, för de kurser eller utbildningar som inte går att erbjuda på 
HUC. 
 
Utbildningsutskottets beslutade 2022-05-11, § 34 att godkänna 
informationen och att skicka beslutet vidare till kommunstyrelsen. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Motionen är besvarad i och med upprättad utredning daterad 2022-05-11. 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion C - ny.pdf 
Svar Motion från Centerpartiet ang distansundervisning HUC.docx 
Protokoll 2022-05-11 - UU § 34 
Protokoll 2022-08-16 - KS § 132  
 
Beslutsmottagare 
Skolchefen 
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KF § 108     DNR: KU.2021.319  
 
 
 
Motion om inrättande av fritidsbank   
Socialdemokraterna inkom 2021-10-04 med motion om inrättande av 
fritidsbank i Högsby kommun. Ärendet lämnades till arbetsmarknadschef 
och fritidsutvecklare för beredning. 
 
Idén om en fritidsbank i Högsby kommun aktualiserades redan 2017. 
Arbetsmarknadsenheten träffade representanter för fritidsbanken och det 
ledde till en överenskommelse om uppstart av en bank. Tanken var att den 
skulle inrymmas i arbetsmarknadsenhetens utökade och nyrenoverade 
lokaler på tegelbruket. För genomförandet behövde en del nödvändiga 
åtgärder göras. Dessa åtgärder visade sig vara en större utmaning än 
beräknat. Under sommaren och hösten 2017 annonserades på kommunens 
hemsida och i tidningen Innehåll flera gånger. Resultatet och responsen blev 
svagt och tillgodosåg inte behovet. Kostnaden för inredning och annan 
nödvändig utrustning blev betydligt dyrare än kalkylerat. Bemanningen 
kunde inte heller tillgodoses på lämpligt vis. Kommuninvånarnas intresse 
för möjligheten att låna var lågt och inlämningen av utrustning mattades fort 
av. Förfrågan kom från skolorna vid några tillfällen under vintrarna om lån 
av skidor och skridskor. Skridskor fanns då dessa kommer naturligt via 
Human Bridges textilinsamling, skidor fanns endast ett fåtal av. Trots 
förfrågan blev aldrig någon utlåning aktuell. 
  
Under hösten 2021 har ny kontakt tagits med Fritidsbanken om öppnande av 
fritidsbank i Högsby Kommun. Vår bedömning är att Högsby kommun och 
dess demografi gör det svårt att inrätta en fritidsbank både med tanke på 
inlämningsvolymer och möjligheten att låna. Det behövs stora volymer 
kontinuerligt för att hålla en rimlig, attraktiv nivå på utlåning eftersom 
materialet som kommer in är begagnat kasseras det snabbare än nytt och 
måste ofta bytas ut. Sannolikheten för ett stort inflöde av adekvat utrustning 
över tid är låg. De insatser som behöver göras för att starta och driva en 
fritidsbank står inte i proportion med möjligt utfall.   
Fritidsbanken rekommenderar att en fungerande bank bör vara lokalt 
placerad, tillgängliga öppettider samt personal som har tydligt ansvar och 
intresse. Fritidsbanken bör arbeta proaktivt på olika arenor för att 
medborgare ska ha möjlighet att låna utrustning för olika aktiviteter.  
 
Idén om att kunna låna ut sport- och fritidsutrustning till medborgare som 
inte själva har möjlighet att köpa är god idé. Det ger också en möjlighet att 
prova flera olika sporter samtidigt som det främjar folkhälsan. Kultur- och  
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KF § 108     DNR: KU.2021.319  
 
 
 
fritidskontoret och arbetsmarknadsenheten har för närvarande inga 
möjligheter att organisera den typen av verksamhet. Den resurs och kostnad 
som verksamheten skulle medföra rekommenderar vi att i stället lägga på 
andra mer ordinarie delar av antingen kultur- och fritidskontoret eller 
arbetsmarknadsenheten.     
 
Synpunkt under kommunfullmäktiges möte 
Jonas Erlandsson (S) förklarar sig inte nöjd med beslutet. 
 
Kommunfullmäktiges beslut enligt kommunstyrelsens förslag 
Motionen anses besvarad med hänvisning till redovisad beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion (S) fritidsbank.docx 
Tjänsteutlåtande - Svar på motion - Fritidsbank.docx 
Protokoll 2022-08-16 - KS § 131  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Fritidsutvecklaren för känendom 
Chef för arbetsmarknadsenheten för kännedom
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KF § 109     DNR: KU.2022.32  
 
 
 
Motion om att skapa attraktiva ridstigar i Högsby kommun   
Kristdemokraterna skriver i motion daterad 2022-01-21 bland annat att vi 
har många hästägare i vår kommun och att ridsporten är en av Sveriges 
största sporter. Intresset för ridsporten och för hästar som sällskapsdjur, 
samt ridning som nöje, rehabilitering och livsglädje bör få större 
uppmärksamhet i Högsby kommun.  
 
Kristdemokraterna i Högsby föreslår att kommunen utreder om det finns 
möjlighet, tillsammans med företag, föreningar och markägare, att 
möjliggöra ridvägar i Högsby kommun och att: 
 

 Inventera vilka möjliga ridvägar det kan finnas möjlighet att få till 
 Ordna ett möte med föreningar och intressenter inom hästnäringen 

för att få delaktighet i frågan om ridvägar 
 
En förhandsbedömning är framtagen. 
 
Fritidsutvecklaren har haft möte med flera oberoende av varandra hästägare 
angående frågan om ridstigar i Högsby kommun. Intresset visar sig vara 
svalt för ridstigar då de flesta uppger att de har egna stall och gårdar där de 
rider på sina egna marker och stigar. Många av hästägarna uppger däremot 
att det är viktigt att det finns ett bra fungerande ridhus i Högsby kommun dit 
man kan åka och rida och även bedriva tävlingsverksamhet. Hästägarna 
tycker det är viktigare att man satsar på ridhuset vid Odensviområdet så det 
är i god standard och gott skick. De flesta hästägare har sina egna stall och 
gårdar med stigar och leder, men att ha ett fungerande ridhus och paddock 
är viktigt då fåtal själva bygger upp detta på sina gårdar. Hästägarna lyfter 
att de vill kunna åka och ta lektioner, tävla, umgås och byta erfarenheter 
med varandra och då är ridhuset vid Odensvi en viktig mötesplats för alla 
ridsportintresserade.  
 
Ridstigar/ridleder kan däremot skapa mer turism och öka besöksnäringen i 
Högsby kommun. Längs ridleder kan privata entreprenörer och föreningar 
som utövar entreprenörskap erbjuda övernattning, mat, hästlogi och andra 
typer av service till de som nyttjar ridlederna. En ridled kan också utvecklas 
ihop med vandring- och cykelleder och därmed skapa mer attraktion för 
besökare och entreprenörer. 
 
Kultur- och fritidskontoret bedömning är att Högsby kommun inte har 
resurser för att arbeta fram attraktiva ridstigar samt att intresset från 
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KF § 109     DNR: KU.2022.32  
 
 
 
hästägare och intresserade bedöms som svalt. Allemansrätten ger idag 
möjligheten att nyttja kommunens natur. Om enskilda intressenter 
framkommer kan kommunen erbjuda stöd enligt ordinarie föreningsstöd.    
 
Kommunstyrelsen föreslog i beslut 2022-08-16 att motionen ska anses 
besvarad med hänvisning till att intresse inte föreligger.  
 
Förslag under kommunfullmäktiges möte 
Heléne Danielsson (KD) är inte nöjd med kommunstyrelsens förslag till 
kommunfullmäktige och vill istället att motionen ska antas. Danielsson vill 
att kommunen samlar alla inom hästnäringen och övriga intresserade i vår 
kommun till ett möte och därefter avgörs om förslaget är något att gå vidare 
med eller inte. Bättre därför att kommunfullmäktige sedan besvarar 
motionen. 
 
Beslutsgång 
Kommunfullmäktiges ordförande frågar om kommunfullmäktige vill 
besluta enligt kommunstyrelsens förslag eller enligt Heléne Danielssons 
(KD) förslag och finner att kommunfullmäktige vill besluta enligt Heléne 
Danielssons (KD) förslag. Omröstning begärs och genomförs. 
 
Beslutsordning 
Den som vill besluta enligt kommunstyrelsens förslag röstar ja och den som 
vill besluta enligt Heléne Danielssons (KD) förslag röstar nej. 
 
Omröstningsresultat 
Vid omröstningen avges 15 ja-röster och 19 nej-röster, vilket framgår av 
särskild bilaga. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar enligt Heléne Danielssons (KD) förslag om 
att ett möte ska ordnas för hästnäringen och övriga intresserade och därefter 
tas motionen upp igen för besvarande. 
 
 
Beslutsunderlag 
Motion från Kristdemokraterna  
Tjänsteutlåtande - Svar på motion - Ridstigar.docx 
Protokoll 2022-08-16 - KS § 133 
Protokoll 2022-02-07 - KF § 17  
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KF § 109     DNR: KU.2022.32  
 
 
 
Beslutsmottagare 
Chefen för kommunledningskontoret 
Fritidsutvecklaren 
Kultur- och fritidschefen 
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KF § 110     DNR: KU.2022.387  
 
 
 
Medborgarförslag om utegym   
Ett medborgarförslag har kommit från Ann-Sofie Karlsson, Berga, om att 
bygga utegym vid lekplatsen i Sjöslättsområdet i Berga. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget lämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag om utegym.pdf 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Ann-Sofie Karlsson 
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KF § 111     DNR: KU.2022.405  
 
 
 
Medborgarförslag gällande Södra Storgatan i Berga   
Medborgarförslag har kommit in från Stig Judinsson, Berga och Sven 
Flink, Berga angående önskemål om hastighetsdämpande åtgärder på Södra 
Storgatan i Berga. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Medborgarförslaget lämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Medborgarförslag gällande Södra Storgatan i Berga  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 KLU
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KF § 112     DNR: KU.2022.358  
 
 
 
Besvarande av interpellation angående ÖSK:s kostnader vid 
hanteringen av kommunens biomassa   
Ledamöterna Jan-Erik Ek (SD), Sune Olsson (SD) och Leif Gustavsson 
(SD) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 2022-06-13 en 
interpellation daterad 13 juni 2022, angående Östra Smålands 
Kommunalteknikförbunds (ÖSK) kostnader vid hanteringen av 
kommunens biomassa och skriver enligt följande: 
 
"ÖSK informerade om verksamheten vid ett tidigare 
kommunfullmäktigemöte. Då framkom oklarheter rörande kostnader i 
samband med hanteringen av biomassan med mera.  

 Undersök ÖSK:s upphandling av kompost/matavfall som levereras 
till biogasanläggning i Linköping 

 Kräv budget som ger ersättning för levererad råvara för vidare 
förädling till biogas 

 Alternativt reducerat pris vid köp av biogasen 
 Redovisning av kostnaderna för leveranser i samband med 

uppsamling och leverans av kompostråvaran" 
 
Kommunfullmäktige beslutade att interpellationen behandlas vid nästa 
kommunfullmäktigesammanträde. 
 
Anders Svensson (M) lämnar följande skriftliga svar: 
 
Svar på interpellation 
ÖSK har inte deltagit på KF för att informera om renhållningsverksamheten. 
Däremot framställdes ett antal påståenden från enskilda ledamöter på 
samma tema som interpellationen i samband med att taxan skulle tas för 
2022. 
 
Gällande de punkter som lyfts lämnas följande svar: 
 
‐ Undersök ÖSK:s upphandling av kompost/matavfall. 

Oklart vem uppdraget riktas till. ÖSK har tillsammans med Vimmerby 
Energi och Miljö AB genomfört en upphandling gällande mottagning av 
restavfall, matavfall, deponirest, impregnerat trä, gips, asbest, resårmöbler, 
träaska, planglas och hela fönster som Tekniska verken vunnit. Om den 
behöver prövas är det möjligen en fråga för revisionen och det är i så fall 
dit KF ska rikta ett formellt uppdrag. 
 



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 23 (35) 
 
Kommunfullmäktige  2022-09-05  
 

Justerandes sign 
 

 Utdragsbestyrkande 

  

 

 
 
 
 
Samtliga fraktioner skulle prissättas separat för att få en indikation om 
priserna förändrats mot tidigare och kanske i vissa fall gått mot noll eller 
minuspriser. Det är svårt att bedöma om det är rimliga priser men den mest 
avgörande faktorn för prissättningen är förmodligen den låga volym som 
varje fraktion innebär för de anläggningar som har potential att ta emot 
dem. Därför är det mer intressant att titta på totalpriset för hela den 
upphandlade volymen för tre kommuner.  
 
Gällande kompost hanteras det precis som tidigare år genom att den 
fraktionen återanvänds i egen regi. Antingen som jordförbättring eller fyll 
för gata/parks verksamhet eller som material till sluttäckningen på 
Kolsrum. 

‐ Kräv budget som ger ersättning för levererad råvara för vidare förädling 
till biogas. 
Ser inget behov av särskild budget för detta ändamål då det är 
nettokostnaden för renhållningskollektivet som styr taxans nivå. Allt avfall 
oavsett typ ska hanteras enligt gällande lagstiftning och skulle en viss 
fraktion generera en intäkten kommer det hela kollektivet till del utifrån 
nuvarande taxemodell. Då föreslagen lagstiftning också säger att allt 
matavfall ska inhämtas finns det inget behov av att dela upp det beroende 
på kundtyp heller. 

‐ Alternativt reducerat pris vid köp av biogasen. 
Varken ÖSK eller annan del av kommunkoncernen köper idag biogas av 
Tekniska Verken. Lokalt finns en leverantör som tillverkar biogas och har 
mackar. Den biogas som ÖSK och övriga kommunkoncernen inhandlar 
kommer från denna leverantör. Då båda ÖSK:s kommuner har ingått letter 
of intent med denna leverantör skulle det innebära att man bryter mot detta 
om man istället skulle köpa biogas av annan leverantör. Det är heller inte 
lätt juridiskt att lösa ett sådant krav om förädlad råvara åter men det är inte 
omöjligt om KF skulle önska så. Det är dock att rekommendera att man för 
en dialog med den lokala leverantören i så fall att det finns en risk att man 
inte inhandlar någon gas från detta bolag. 

‐ Idag betalar ÖSK 416 kr/ton för att Tekniska verken ska omhänderta 
matavfallet. Exkl. transportkostnaderna som ligger i ett annat ramavtal. 
Priset belastas inte heller av någon förbränningsskatt eller koldioxidskatt 
som restavfall, grovavfall och resårmöbler. Skatterna (som förändras varje 
år) gör att det är svårt att jämföra med priset för restavfall som idag ligger 
på 765 kr/ton exkl. transporter men inkl. skatter. En annan faktor som gör  
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det svårt att jämföra är att Tekniska verken har två helt olika typer av 
anläggningar för dessa fraktioner och den för restavfall hanterar mycket 
större volymer samt att den är en mycket enklare teknisk anläggning 
(kapitalkostnad/instoppad volym = låg). I Linköping har man även 
fjärrkyla vilket gör att man förmodligen har en mycket lättare avsättning 
för slutprodukterna från restavfallet än vad man har genom biogasen. 

‐ Om man önskar egna anläggningar för dessa fraktioner i Högsby kommun 
skulle förmodligen bara tillståndsprocesserna och utredningskostnaderna 
överstiga det investeringsutrymme som finns i budgeten idag per år. Ska 
man sedan gå hela vägen och bygga anläggningar för detta skulle det nog 
innebära enorma konsekvenser för renhållningskollektivet.  
 
Vill man jobba med kostnadseffektiviseringar är nog den effektivaste 
lösningen att lobba politiskt mot riksplanet för att undvika fler statliga 
kostnadsökningar eller alternativa styrmedel. Den enskilt största 
prisökningen mellan 2021 till 2022 utgörs av skatterna. På restavfallet 
ligger den kostnadsökningen på 87 kr/ton. Alternativ finns ju såklart som 
inte påverkar statskassan men de kanske är svåra att hantera politiskt 
också. Ett sådant alternativ är ju att fokusera på slutprodukten och inte 
utsläppet (fjärrvärme eller dieselbil). Man lyckades ju stoppa 
skattepåslaget på biogasen så vissa undantag har ju gjorts. 

 
Ledamoten Sune Olsson (SD) tackar Anders Svensson (M) och förklarar 
sig mycket nöjd med svaret. Sune Olsson (SD) har önskar att det rådde 
större öppenhet vid kommande upphandlingar och föreslår att en neutral 
representant för de båda kommunerna Högsby och Hultsfred deltar vid 
något upphandlingstillfälle. 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Interpellation SD 
Protokoll 2022-06-13 - KF § 91 
Svar på interpellation.docx  
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
ÖSK för kännedom
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KF § 113     DNR: KU.2022.273  
 
 
 
Besvarande av enkel fråga om vindkraftverk   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-13 vände sig Tommy 
Palmgren (V) till kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson 
Evertsson (C) med följande frågor: 

1. Har översiktsplanen, där det fastställdes vilka områden som var 
aktuella för eventuell vindkraftsetablering, följts?  

2. Har det ansökts om vindkraftsetablering i kommunen och hur har i 
så fall kommunen ställt sig? 

 
Kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) svarar på 
fråga: 

1. Ja, men tyvärr finns dock inga vindkraftverk på de utpekade 
områdena. 

2. Nej, det finns ingen formell ansökan, men under de två senaste 
mandatperioderna har kommunen blivit kontaktad av tre olika 
företag. Anledningen till att det dock inte finns några ansökningar 
inne är att de markägare som har mark intill kommunens fastigheter 
inte i tillräcklig omfattning ställt sig positiva till 
vindkraftsetablering och kommunen har som riktmärke att för att en 
ansökan om etablering ska vara intressant att gå vidare med ska 
dessa markägare ställa sig positiva. 

 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2022-06-13 - KF § 92 
Två enkla frågor från Tommy Palmgren vid KF 220613.pdf  
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KF § 114     DNR: KU.2022.365  
 
 
 
Besvarande av enkel fråga om viltvårdsplan   
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 2022-06-13 vände sig Monika 
Olsberg (M) till myndighetsnämndens ordförande Lars Elmborg (KD) och 
frågar om kommunen har någon viltvårdsplan? 
 
Myndighetsnämndens ordförande Lars Elmborg (KD) svarar att någon 
viltvårdsplan inte finns.  
 
Monika Olsberg (M) anser att skadedjursskyttarna borde få mer 
uppmärksamhet. 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Per Göön (C) skickar synpunkten vidare 
till myndighetsnämnden. 
 
 
 
 
 
Beslutsunderlag 
Protokoll 2022-06-13 - KF § 94  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 MN 
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KF § 115     DNR: KU.2022.420  
 
 
 
Enkel fråga om hur kommunen säkrar upp för att spara el i våra 
verksamheter   
Heléne Danielsson (KD) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande 
Stihna Johansson Evertsson (C) och frågar hur säkrar vi upp för att spara el 
och även vatten framför allt i våra egna verksamheter och hur? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) svarar att 
kommunchefen har fått i uppdrag att ta fram ett underlag på hur 
verksamheterna ska informeras. Vad gäller kommuninvånarna hänvisas till 
energirådgivningen i Mönsterås. 
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KF § 116     DNR: KU.2022.421  
 
 
 
Enkel fråga om information till kommuninvånarna om bolagen   
Mikael Jonnerby (C) vänder sig till bolagens ordföranden och föreslår att 
information om bolagen lämnas någon gång framöver i tidningen Innehåll. 
 
Kommunfullmäktiges ordförande, tillika ordförande i Högsby Energi AB, 
Per Gröön (C) tar med sig synpunkten. 
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KF § 117     DNR: KU.2022.273  
 
 
 
Enkel fråga om elpris   
Tommy Palmgren (V) vänder sig till kommunstyrelsens ordförande Stihna 
Johansson Evertsson (C) och frågar om kommunens kwh-pris blivit 
billigare i och med att kommunen är delägare i vindkraftsbolaget? 
 
Kommunstyrelsens ordförande Stihna Johansson Evertsson (C) svarar att 
elpriset har ingen koppling till kommunens engagemang i 
vindkraftsbolaget. 
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KF § 118     DNR: KU.2022.409  
 
 
 
Motion om lokala utvecklingsplaner i Högsby kommun   
Socialdemokraterna skriver i motion daterad 2022-08-30 att "Vi 
Socialdemokrater ser idag en minskande befolkning i Högsby kommun och 
upplever inte att det finns en politisk plan för att hantera denna förödande 
utveckling. Minskningen sker framför allt i de fyra mindre tätorterna, 
medan byarna, den rena landsbygden och Högsby som tätort klarar sig 
bättre. Vi ser ett stort behov av att vi politiker, tjänstepersoner, föreningsliv, 
näringsliv och beroende på de mindre tätorterna i kommunen i dialog och 
tillsammans tar fram utvecklingsplaner under kommande mandatperiod. 
 
Vi föreslår därför: 

 Att utvecklingsplaner för följande mindre tätorter tas fram under 
mandatperioden 2023-2026: Fågelfors, Berga, Ruda och Fagerhult i 
nämnd ordning. 

 Att ekonomiska resurser avsätts i budget och plan 2024-2027 för 
genomförandet av utvecklingsplanen för en ort i taget med början i 
Fågelfors." 

 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen lämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
 KLU
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KF § 119     DNR: KU.2022.422  
 
 
 
Motion om avveckling av kommunens andel i vindkraftsbolaget   
Sverigedemokraterna vill i motion, daterad 2022-09-05, att Högsby 
kommuns andel om 20% av det i Sundsvall placerade vindkraftverket 
snarast bör säljas till bästa möjliga pris. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen lämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
KLU 
Kommunchefen
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KF § 120     DNR: KU.2022.407  
 
 
 
Avsägelse från politiskt uppdrag, Jan-Erik EK (SD)   
Jan-Erik Ek (SD) avsäger sig sitt uppdrag som ledamot i 
kommunfullmäktige. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Jan-Erik Eks (SD) avsägelse som ledamot i kommunfullmäktige godkänns. 
 
Beslutet översänds till Länsstyrelsen i Kalmar län för kännedom. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beslutsmottagare 
Jan-Erik Ek 
Länsstyrelsen för kännedom 
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KF § 121     DNR: KU.2022.423  
 
 
 
Tack och avslutning   
Ledamoten Jonas Erlandsson (S) tackar kommunfullmäktiges ordförande 
Per Gröön (C) för hans tid som ordförande och för det arbete som han lagt 
ner för kommunfullmäktige. 
 
Kommunfullmäktiges ordförande Per Gröön (C) tackar för sin tid som 
ordförande och tackar alla ledamöter för deras insatser den här 
mandatperioden. 
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Närvarolista  
    

 
       
   Omröstningar   

   §109   § 

Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(S) Jonas Erlandsson   X X     

(SD) Leif Gustavsson  X X     
(C) Stihna Johansson 
Evertsson   X X     

(S) Diana Bergeskans   X X     

(M) Anders Svensson  X X   

(KD) Lars Elmborg   X X     

(SD) Patrick Baier Inga Riikonen X X     

(S) Carl-Axel Blom   X X     

(S) Linda Robertsson  X X   

(SD)Sune Olsson   X X     

(C) Lina Danlid Burke   X X     

(S) Magnus Gabrielsson   X X     

(M) Marcus Schön Wilhelm Alström X X   

(SD) Alf Adolfsson  X X       

(KD) Heléne Danielsson  X X     

(S) Marinett Målberg  Karl-Axel Palmgren X X     

(C) Mikael Jonnerby  X X     

(V) Tommy Palmgren   X X     

(S) Per-Ola Herdinius   X X     

(SD) Curt Allerdahl   X X     

(C) Kerstin Karlström   X X     

(S) Gith Wiksten   X X     

(M) John Friberg  X   X     

(SD) Jan-Erik Ek  Evert Andersson X X     

(S) Åke Gustavsson  X X     
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Närvarolista  

  
       
   Omröstningar   

  §109  § 

Ledamöter Tjänstgörande ersättare Närvaro Ja Nej Avstår Ja Nej Avstår

(C) Mahmoud Al Mokdad  X X   

(KD) Marita Björkvall   X X     

(S) Catarina Thunberg   X X     

(SD) Inger Adolfsson   X X     

(S) Torbjörn Carlreus   X X     

(M) Monika Olsberg   X X     

(C) David Karlsson   -     

(SD) Hans Gustavsson   X X     

(S) Ingrid Axelsson   X X     

(C) Per Gröön  X X   
  15 19   
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